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 Jako Samorząd Chełmca zwracamy się do Pana Przewodniczącego                    

o wysłuchanie poselskie na Posiedzeniu Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka 

problemu z  jakim boryka się Gmina Chełmiec od sierpnia 2007 roku. Jest nim 

wadliwie wykonana kanalizacja, zagrażająca ujęciom wody pitnej dla aglomeracji 

Nowego Sącza, wyprowadzanie środków publicznych z NFOŚiGW w Warszawie,     

a także opieszałość instytucji państwowych, które z mocy prawa powinny zająć się tą 

sprawą. 

 Problemem tym zainteresowaliśmy wszystkie instytucje:  Prokuraturę  

Okręgową, Apelacyjną, Centralne Biuro Śledcze, Centralne Biuro Antykorupcyjne, 

Prokuratora Generalnego i Ministra Sprawiedliwości, Pełnomocnik Rządu ds. walki  

z korupcją - Panią Julię Piterę, Agencję Bezpieczeństwa Wewnętrznego, 

Powiatowego i Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego, Regionalną Izbę 

Obrachunkową, Najwyższą Izbę Kontroli, Wydział Ochrony Środowiska, Komisję 

Sprawiedliwości i Praw Człowieka, a także  parlamentarzystów.   

 Niestety w walce o sprawiedliwość i pociągnięcie Wykonawcy Firmy Ekomeks 

z Muszyny  do naprawy wyrządzonej szkody Mieszkańcom Gminy Chełmiec 

pozostajemy sami. Żadna z wymienionych instytucji przez 3,5 roku nie stanęła na 

wysokości zadania, by we właściwy sposób i zgodnie ze swoimi kompetencjami 

zająć się poważnie tą sprawą. Podczas, gdy Pani Minister Julia Pitera zajmuje się 

usytuowaniem siedziby Urzędu Statystycznego w Limanowej czy Nowym Sączu, 

kompromitując tym rząd, którego jest członkiem, gdy agenci CBA zajmują się 

seksaferą w Krzeszowickim pogotowiu, domostwa mieszkańców Świniarska  



zalewają ścieki, a Samorząd Chełmca toczy bój o wyjaśnienie marnotrawstwa 

publicznych środków wyszacowanych na ok. 20 mln zł !!!   

 

Jest to nie tylko problem marnotrawstwa publicznych pieniędzy, ale także ryzyko 

skażenia środowiska na terenie, którym znajdują się ujęcia wody pitnej dla ponad 

100-tu tysięcznej aglomeracji Nowego Sącza. 

 Zachodzi więc uzasadnione pytanie - „Czyż w/w instytucje nie zostały 

powołane w celu nadzorowania i udzielania  pomocy społeczeństwu? Czyż to nie one 

powinny  dbać  o choćby namiastkę sprawiedliwości?” Biorąc pod uwagę, że są 

sowicie opłacane z naszych podatków, obywatele mają prawo oczekiwać z ich strony 

skutecznych  działań. 

Niestety w przedmiotowej sprawie, owe instytucje i organy państwowe piętrzą przed  

naszą Gminą  niespodziewane problemy, a niekiedy wydaje się, że tendencyjnie 

działają, by sprawy nie wyjaśnić –  a najlepiej, żeby tematu nie było wcale.   

Ostatnio otrzymaliśmy informację o zaginięciu niektórych dokumentów dotyczących  

opisanej sprawy. Ogarnia nas smutek, że nasze państwo nie wywiązuje się ze swoich 

podstawowych obowiązków wobec swoich obywateli.  Podobny problem z tym 

samym wykonawcą ma Gmina Spytkowice, Rytro, czy Łabowa.  

 Wobec wyżej przedstawionych argumentów oczekujemy od Pana 

Przewodniczącego ustalenia terminu spotkania z Komisją, na której Samorząd 

Chełmca jako reprezentant 26-cio tysięcznej gminy zostałby wysłuchany przez 

posłów kierowanej przez Pana Komisji.  

Ufamy, że dołoży Pan wszelkich starań,  by do tego spotkania doprowadzić. 

 

 

 

                                                                             Z wyrazami szacunku 

                                                             Przewodniczący Rady Gminy Chełmiec 


